
Prišli sme, videli sme, zvíťazili sme. 
 
Dňa 24. marca 1998 sa na Obchodnej akadémii v Seredi uskutočnil 1. ročník súťaže KREDIT 
– t. j. celoslovenská súťaž v nemeckej hospodárskej korešpondencii.  
 
Svojich zástupcov vyslala aj naša Obchodná akadémia v Považskej Bystrici. Česť našej školy 
sme išli obhajovať traja: Janka Tonhauzerová, Janko Korček a ja. Naša škola sa na súťaži 
takéhoto druhu zúčastnila po prvýkrát. Preto sme nevedeli, čo na nás čaká, a hlavne, čo sa 
bude od nás vyžadovať. Nevedeli sem, koľko obchodných akadémií sa tam zúčastní a 
nepoznali sme úroveň ich nemeckého jazyka. Napriek tomu sme tam išli s istotou, že najhorší 
nebudeme. Veď naša škola dosahuje výborné výsledky aj na iných súťažiach v nemeckom 
jazyku.  
 
Všetko sa to začalo v utorok o 9.00 h ráno. Na súťaži sa zúčastnilo 18 škôl, ktoré 
reprezentovali trojčlenné družstvá. 
 
Prvá časť bol písomný test z odbornej ekonomickej terminológie. Druhá časť súťaže bola 
najzaujímavejšia. Bolo to predstavenie firmy z vlastného regiónu na základe prineseného 
propagačného materiálu. Našou úlohou bolo pripraviť si veľtržný stánok. Každý z nás 
propagoval jednu firmu. J. Korček reprezentoval farby Považských strojární, a. s., J. 
Tonhauzerová Makyty Púchov, a. s. a ja som zastupovala Matador, a. s. Odborná porota ( 
Herr Woi, Frau Bayrot a mnoho profesorov nemčiny) sa pristavovala pri každom stánku a 
hodnotila našu jazykovú úroveň, odborné výrazy, komunikatívnosť a samozrejme, zaujal ich 
aj vzhľad nášho stánku. Ku koncu veľtrhu sme mali napísať ponuku na výrobky, ktoré sme 
propagovali. Po obede sme mali možnosť overiť si, ako ovládame písanie na stroji. Dostali 
sme zliaty text, ktorý sme museli prepísať podľa nemeckej normy. 
 
Po tejto časti súťaže sme si konečne vydýchli a s napätím sme očakávali vyhlásenie 
výsledkov. Porota nás dlho nechala čakať v neistote. Konečne prišla tá chvíľa, ktorej sme sa 
všetci obávali, ale zároveň sme sa jej nemohli dočkať. Výsledky sa zverejňovali od 
posledného miesta. S každým ďalším vyhláseným miestom stúpala naša nádej na úspešné 
umiestnenie. Od 10. miesta sme sedeli ako na ihlách. Meno našej obchodnej akadémie ešte 
stále nepadlo. Štvrté miesto a stále nič, tretie, druhé …, potom to zaznelo: „1. miesto získava 
Obchodná akadémia z Považskej Bystrice.“ Najprv sme tomu nemohli uveriť, ale je to tak. 
Sme najlepší. 
 
Preto chcem v mene nás troch poďakovať najmä pani profesorke Rosinovej a pani profesorke 
Bérešovej za to, že nás tak vynikajúco pripravili. 
 

Jana Pieniažeková 
OA Považská Bystrica 
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